
Rigsombudsmanden på Færøerne               Oversættelse: JK

Nyhedsindslag fra den færøske radioavis d. 10. juni 2010 af Johnsigurd Johannesen. 

Indslaget er oversat fra den færøske radios hjemmeside. 

Lagmanden burde være gået til § 25 udvalget først
§ 25 udvalget burde have haft lagmanden i samråd om forfatningen, før han rejste til rigsmødet.

I Danmark behandler de den færøske forfatning, men Lagtingets udvalg aflyser sine møder.

Det siger Kári á Rógvi, lagtingsmedlem og medlem af det udvidede retsudvalg, § 25 udvalget, som 
behandler forslaget til forfatning. 

Han siger til radioen, at færinger ikke bør stoppe behandlingen, selv om det danske 
Justitsministerium siger, at forfatningen ikke kan lade sig gøre. Kári á Rógvi henviser til, at 
danskerne sagde det samme, da hjemmestyreloven var på dagsordenen, og da vi ville have lov til at 
overtage undergrunden. Det skulle heller ikke kunne lade sig gøre. 

Kári á Rógvi siger, at rækkeføljen er omvendt, idet Lagmanden nu får at vide fra Statsministeren, 
hvad Danmark mener om sagen, mens møderne i § 25 udvalget er aflyst. 

Gerhard Longberg, som er formand i retsudvalget, mens formanden, Alfred Olsen, er bortrejst, 
siger, at han har været syg og ikke rigtigt er kommet ovenpå igen. 

Det var først og fremmest derfor, at han aflyste møderne i Retsudvalget – eller § 25 udvalget. 
Ifølge Lagtingets hjemmeside, har Retsudvalget møde om forfatningen d. 22. Og 25. juni. Der er 
Alfred Olsen tilbage i formandsstolen. 

Lagmanden bliver indkaldt d. 22. juni, en uge efter at samrådet har været i Folketinget og 11 dage 
efter rigsmødet.
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